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Protokół
z posiedzenia Komisji Edukacji Kultury i Sportu

w dniu 17 grudnia 2012 roku.

obecni

1. Radny Andrzej Mentel przewodniczący komisji obecny
2. Radna Irena Owczarz obecna
3. Radny Dominik Penar nieobecny
4. Radny Sylwester Iwanowski obecny
5. Radny Marian Kita obecny
6. Radna Ewa Fronczek obecna
7. Radny Władysław Oczkowicz obecny

tematy posiedzenia

1. Podsumowanie działalności edukacyjnej, kulturalnej i sportowej w mieście.
2. Analiza realizacji wniosków Komisji Edukacji Kultury i Sportu za 2012 rok.
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Analiza projektu budżetu.
5. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Edukacji Kultury i Sportu na2013 rok.
6. Sprawy różne.

w posiedzeniu udział wzięli
przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Adam Jandała, przedstawiciel 
Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Justyna Lisowska, Nauczyciel Gimnazjum nr 3 
Elżbieta Cyran, młodzież samorządu szkolnego.

Radny Andrzej Mentel: Proszę o przedstawienie swoich propozycji dotyczących 
Młodzieżowej Rady Miasta Czeladź.

Uczeń Michał Wanot przedstawiciel samorządu z Gimnazjum nr 3: Mamy przyjaciół w 
innych młodzieżowych radach miast ościennych postanowiliśmy, że też chcielibyśmy, aby w 
naszym mieście taka młodzieżowa rada działała, tym bardziej, że już kiedyś taka rada była. W 
pomyśle tym pomógł nam Pan Tomasz Łuczak ówczesny przewodniczący Młodzieżowej 
Rady Miasta. Nowy statut chcielibyśmy opracować na podstawie starego statutu i statutów w 
miastach ościennych.

Radny Andrzej Mentel: Jak Państwo chcielibyście, aby wyglądała kadencja Młodzieżowej 
Rady Miasta?

Uczeń Michał Wanot przedstawiciel samorządu z Gimnazjum nr 3: Po konsultacjach z 
przedstawicielami samorządów ustaliliśmy, aby kadencja trwała jeden rok i wybory 
odbywałyby się pod koniec nowego roku szkolnego.



Radny Władysław Oczkowicz: Rada Miejska działa w okresie roku rozliczeniowego, nie 
szkolnego musimy się nad tym zastanowić, aby miało to sens, tak abyśmy mogli dokonać 
oceny co się udało zrealizować, a co nie.

Radny Andrzej Mentel: Lepiej, aby wybory odbywały się od września ponieważ budżet nie 
jest jeszcze przygotowany i można zgłaszać do niego propozycje, w styczniu niestety takiej 
możliwości już  nie będzie. Pewne zadania podjęte przez uczniów Młodzieżowej Rady mogą 
być kontynuowane przez kolejną wybraną nową radę po przeprowadzonych wyborach w 
miesiącu czerwcu, działania te można połączyć.

Radny Andrzej Mentel: Czy zastanawialiście się Państwo jak to ująć od strony technicznej, 
tak by zamienić radę, która była na nową? Czy były przeprowadzone konsultacje z radca 
prawnym?

Uczeń Michał Wanot przedstawiciel samorządu z Gimnazjum nr 3: Tak myśleliśmy w 
ten sposób, aby tą uchwałę uchylić i przyjąć nową lub dokonać zmian w starej. Nie jeszcze 
nie było konsultacji.

Radna Irena Owczarz: Czy jeśli uczeń z poza miasta uczęszczający do naszej szkoły będzie 
chciał kandydować do młodzieżowej rady, czy będzie mógł? 

Nauczyciel Gimnazjum nr 3 Elżbieta Cyran: Ustaliliśmy to w ten sposób, iż każda szkoła 
będzie okręgiem wyborczym i z każdego okręgu będzie wybieranych czterech 
przedstawicieli, prócz szkoły specjalnej, gdzie wybierany będzie jeden przedstawiciel. Nie 
zastanawialiśmy się nad tym.

Radny Andrzej Mentel: Jak wyobrażacie sobie, współpracę? Kto byłby odpowiedzialny za 
nadzór i kontakt z Radą Miejską?

Uczeń Michał Wanot przedstawiciel samorządu z Gimnazjum nr 3: Nasza rola opierała 
by się na przedstawianiu sugestii, pomysłów co można by zrealizować. Zastanawialiśmy się 
nad tym i ustaliliśmy by opiekunem był jeden z radnych.

Głosowanie za zaopiniowaniem wniosku o powołaniem Młodzieżowej Rady Miasta.

Głosów za 5
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujących się 

pkt.1

Radny Andrzej Mentel: Proszę o zadawanie pytań do materiału.

Radny Andrzej Mentel: Dlaczego jest taka duża dysproporcja w zużyciu energii między 
Gimnazjami a Szkołami Podstawowymi.

Przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Adam Jandała: Wynika to z 
samych budynków, ze stanu ogrzewania. Gimnazjum nr 3 posiada basen dodatkowo ogrzewa 
przedszkole nr 10.



Radny Andrzej Mentel: W materiałach nie jest to ujęte, gdyby było to ujęte to nie byłoby 
pytania.

Radny Andrzej Mentel: Jakie zostały dokonane wydatki w szkole nr 3? Brak wiadomości na 
temat jakie zostały poniesione wydatki konkretnie, jest wskazanie tylko co do szkoły i czas w 
jakim zostały one dokonane. Dlaczego występuje taka duża różnica między szkołami w 
zakresie zajęć pozalekcyjnych i z czego to wynika?

Przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Justyna Lisowska: Na to pytanie 
musiałby kierownik odpowiedzieć.

Radny Andrzej Mentel: Proszę o przekazanie dyrekcji szkoły, aby materiał 
przygotowywany przez szkoły był usystematyzowany w sposób jednorodny. Tak żeby 
czytając materiał wiedzielibyśmy jaką dany konkurs czy zawody mają rangę.

Radny Andrzej Mentel: Czy działania podejmowane przez Akademie Piłki Nożnej 
w przedszkolach, są sensowne. Czy nie lepiej, aby tam zostały przeprowadzone zajęcia z 
gimnastyki korekcyjnej?

Radny Sylwester Iwanowski: Dzieci mają złe nawyki, mają mniej czasu na ćwiczenia. 
Prowadzony jest inny tryb życia niż kiedyś. Wzmacnianie gorsetu mięśniowego dziecka jest 
to podstawa dla prawidłowego rozwoju. To jest priorytet. 

Radna Irena Owczarz: Popieram Pana przewodniczącego w tym jednakże myślę, że zajęcia 
z gimnastyki korekcyjnej powinny być prowadzone w klasach młodszych i przedszkolach.

Radny Andrzej Mentel: Prosiłbym, aby APN przygotował informację w jakich godzinach 
były prowadzone zajęcia przez Akademie Piłki Nożnej?

Radna Ewa Fronczek: Chciałabym dostać informację ile dzieci we wszystkich 
przedszkolach i w jakich godzinach bierze udział w zajęciach z piłki nożnej?

Radny Marian Kita: Dlaczego APN prowadzi zajęcia specjalistyczne w przedszkolach.

Radny Andrzej Mentel: Dużo lepszym rozwiązaniem dla dzieci w przedszkolu są zajęcia 
ogólnorozwojowe, gry i zabawy niż zajęcia z piłki nożnej, aby nam rosło zdrowe 
społeczeństwo.

Radna Irena Owczarz: Zajęcia, które są prowadzone przez APN w przedszkolach nie mają 
charakteru specjalistycznego.

Przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Justyna Lisowska: Zajęcia te 
mają charakter zabaw.

Radny Marian Kita: Kto te zajęcia prowadzi dla kogo i po co skoro mamy ludzi 
wykształconych w szkole, którzy mają odpowiednie kwalifikacje.

Radna Irena Owczarz: Nie wyobrażam sobie aby, zajęcia prowadzone w przedszkolu były 
prowadzone przez osobę niemającą odpowiednich uprawnień, dlatego trzeba to sprawdzić.



Radny Marian Kita: Jaka jest wysokość kwoty, którą otrzymuje APN na realizację tych 
zajęć?

Przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Justyna Lisowska: APN na 
przeciwdziałania patologiom dostał 19. 526 zł.

Radny Andrzej Mentel: Powinniśmy rozsądniej wydawać pieniądze i kierować te środki w 
inne miejsce. Nie róbmy zajęć specjalistycznych w przedszkolu dla dzieci 5, 6 letnich.

Komisja Edukacji Kultury i Sportu wnioskuje o  wprowadzenie zajęć ogólnorozwojowych z 
elementami gimnastyki korekcyjnej w przedszkolach przeciwdziałającymi wadom postawy, w 
których objęta jest jak najszersza grupa dzieci.

Głosowanie za wnioskiem

Głosów za 5
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujących się 

pkt.2

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
współpracy Miasta Czeladź z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o, których 
mowa.

Otrzymaliśmy odpowiedź od pani Burmistrz, iż uchwał nie precyzuje na jakie sekcje 
sportowe mogą być wydatkowane środki wskazane w programie, do decyzji Burmistrza 
należy wysokość ich wydatkowani. Propozycje wskazane przez komisję nie biorą pod uwagę 
tego, że na terenie gminy działają lub mogą działać inne sekcje sportowe.

Radny Andrzej Mentel: Wniosek ten nie został zrealizowany.

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu 
dotyczący oferty konkursowej w sprawie udzielania dotacji, aby odbywało się w takim 
terminie, by zapewnić realizację zadania od pierwszego stycznia do 31 grudnia.

Odpowiedź pani Burmistrz brzmi następująco konkursy ogłoszone na rok 2013 mogą zostać 
ogłoszone po uchwaleniu programu współpracy. Program został uchwalony na rok 2013 oraz 
po przedłożeniu projektu budżetu na 2013 Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Czy wniosek 
ten został zrealizowany?

Przedstawiciel Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji Justyna Lisowska: Czekamy na 
rozstrzygnięcie w zakresie zapisów uchwały dotyczącej wprowadzenia do komisji 
konkursowej delegowanego radnego, ponieważ są co do tego wątpliwości. Konkurs będzie 
ogłoszony po tym rozstrzygnięciu.

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu 
dotyczący zwiększenia płac pozalekcyjnych corocznie o stopień realizacji.

Wniosek został zrealizowany.



Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu 
dotyczący podwyżki dla pracowników obsługi administracji.

Pani Burmistrz odpowiada, iż roczna skutek podwyżki dla pracowników administracji 
czeladzkich placówek z wyłączeniem stanowisk intendentów wynosi 53 000 zł. W latach 
2006 podwyżka wynosiła 5% dla pracowników obsługi w lata 2007-2008 przyznano 
podwyżki wszystkim pracownikom obsługi i administracji w wysokości 5%. W 2009-2010 
pula ta został rozdysponowana indywidualnie przez ówczesnego Z-ce Burmistrza.

Radny Andrzej Mentel: Z odpowiedzi wynika, że we wcześniejszych lata były udzielane 
podwyżki corocznie w wysokości 5%.

Radny Andrzej Mentel:  Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
ogłoszenia  oferty  konkursowej  w  sprawie  udzielania  dotacji  z  budżetu  gminy  na 
przeciwdziałania patologiom społecznym, prowadzeniem działalności profilaktycznej wśród 
dzieci odbyło się w takim terminie, aby realizacja była taka sama.

Odpowiedź na wniosek jest znana więc pytał nie będę. 

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
wybudowania pełnowymiarowej hali sportowej przy Miejskim Zespole Szkół w Czeladzi.

Odpowiedź na wniosek brzmi następująco, iż budowa hali będzie mogła być zrealizowana z 
chwilą zabezpieczenia niezbędnych środków w gminie 

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
rozważenia budowy kortów tenisowych w latach 2013-2014.

Pani Burmistrz informuje, iż Wydział proponuję na lokalizację kortów tenisowych teren 
położony przy ulicy Mickiewicza pomiędzy Stadionem Piaski a ogródkami działkowymi. 
Przybliżony koszt jednego kortu tenisowego o wymiarach 18 m na 30 m wynosi 50 000 zł.

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
dostosowania projektów inwestycyjnych związanych z rozwojem infrastruktury sportowej i 
rekreacyjnej w mieście w okresie długoterminowym.

Otrzymaliśmy wyczerpującą odpowiedź na ten wniosek.

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
sprawdzenia własności gruntu skarpy przy Szkole podstawowej nr 1 i rozważenie możliwości 
wykonania inwestycji w postaci budowy boiska w tym miejscu.

Otrzymaliśmy wyczerpującą odpowiedź na ten wniosek.

Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
analizy i weryfikacji najmu zawartych przez MOSIR pod kontem ich urealnienia.

Brak odpowiedzi na wniosek.



Radny Andrzej Mentel: Odczytuje wniosek Komisji Edukacji Kultury i Sportu dotyczący 
przeniesienia niezrealizowanych inwestycji z zakresu Edukacji, Kultury i Sportu na 2013 rok.
Brak odpowiedzi na wniosek.

pkt.3

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok.

Skarbnik Miasta Urszula Polak-Wałek: Wprowadzamy po stronie dochodów subwencję w 
wysokości 178 035 zł oraz dodatkowe dochody z najmu 3500 zł z przeznaczeniem na 
wynagrodzenia dla oświaty oraz dotację dla przedszkoli. To są zwiększenia dochodów 
natomiast zmniejszenia dotyczą wpłaty za wyżywienie.

Czy są pytania do tego punktu?

Pytań nie było.

Komisja Edukacji Kultury i Sportu wnioskuje o ujęcie w „Programie Profilaktyki Zdrowotnej 
dla Miasta Czeladź na lata 2013- 2015” w dz. IV Sposób realizacji działań profilaktycznych 
pkt2. Profilaktyka Wad Postawy w Sposobie działań: myślnika 3:zajęcia gimnastyki 
korekcyjnej dla dzieci przedszkolnych i klas młodszych Szkoły Podstawowej.

Głosowanie

Głosów za 6
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujący się 

pkt.4

Skarbnik Miasta Urszula Polak-Wałek: Informuje o pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu na 2013 rok i Wieloletniej Prognozie 
Finansowej.

Czy są pytania do tego punktu?

Pytań nie było.

pkt.5

Przejdźmy teraz do ustalenia planu pracy Komisji Edukacji Kultury i Sportu.

Dyskusja
w dyskusji udział wzięli

1. Radny Andrzej Mentel
2. Radna Irena Owczarz
3. Radny Marian Kita

Lp. MIESIĄC TEMATYKA POSIEDZEŃ KOMISJI RADY MIEJSKIEJ



1 2 3

1. STYCZEŃ
1. Promocja miasta- kierunki działania, plany na przyszłość 
2. „ZIMA w mieście 2013” - plany, harmonogram imprez
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sprawy różne.

2. LUTY
1. Przyjęcie do widomości sprawozdania z osiągnięcia wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 
placówkach oświatowych.

2. Współpraca z miastami partnerskimi – analiza i plany na przyszłość 
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sprawy różne.

3. MARZEC
1. Wady postawy u dzieci – ocena efektów programu profilaktyki.
2. Podsumowanie działań komisji i przygotowanie sprawozdania z realizacji. Plan 

pracy komisji za poprzedni rok ( w tym realizacja wniosków komisji )
3. Dni Czeladzi 2013 r.
4. Analiza realizacji zadania „Ferie w mieście 2013” 
5. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
6. Sprawy różne.

4. KWIECIEŃ
1. Realizacja „Programu współpracy Miasta Czeladź z organizacjami 

pozarządowymi oraz
      podmiotami,  o których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24 kwietnia 
2003  roku
      o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, w latach 2012-2013”
1. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
2. Sprawy różne.

5. MAJ
1. Plany inwestycyjne w mieście z zakresu edukacji, kultury i sportu w latach 

2013-2014
2. „LATO w mieście 2013 r. ”- plany, harmonogram imprez
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sprawy różne.

6. CZERWIE
C

1. Działalność kulturalna w mieście – współpraca ze stowarzyszeniami 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
3. Sprawy różne.

LIPIEC-
SIERPIEŃ

 Przerwa wakacyjna

7. WRZESIEŃ
1. Funkcjonowanie placówek oświatowych w mieście - objazd placówek 

oświatowych. Analiza i wnioski.
2. Dzień Edukacji Narodowej.
3. Analiza realizacji „LATO w mieście 2013 r. ”
4. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy różne.

8. PAŹDZIER
NIK

1. Funkcjonowanie świetlic środowiskowych na terenie Miasta – objazd placówek. 
Analiza i wnioski.

2. Przyjęcia do wiadomości informacji o stanie realizacji zadań oświatowych 
Gminy Czeladź za roku szkolnym 2012/2013, w tym o wynikach sprawdzianu i 
egzaminów w szkołach podstawowych i gimnazjach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Czeladź. Analiza i wnioski.

3. Propozycje do budżetu miasta na rok 2014 w zakresie Edukacji, Kultury i 
Sportu.



4. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy różne.

9. LISTOPAD
1. Stopień realizacji zadań oraz inwestycji zatwierdzonych do wykonania w 2013r. 

w zakresie Edukacji, Kultury i Sportu.
2. Analiza projektu budżetu na 2014 r
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sprawy różne.

10. GRUDZIEŃ
1. Podsumowanie działalności edukacyjnej, kulturalnej i sportowej w mieście. 
2. Analiza realizacji wniosków Komisji za 2013 r.
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 
4. Analiza projektu budżetu- wnioski. 
5. Zatwierdzenie planu pracy Komisji na 2014 r. 
6. Sprawy różne.

Głosowanie

Głosów za 6
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujący się 

pkt.6

Radny Władysław Oczkowicz: Chciałbym zapytać co z kwotą 30 000 zł przeznaczonych na 
boisko szkolne? Jak wygląda sytuacja dowozu dzieci niepełnosprawnych?

Radny Andrzej Mentel: V-ce prezes Górnika Piaski przedstawił problem boiska szkolnego, 
pani Burmistrz, która przyjęła to do wiadomości i zobaczymy co dalej będzie. Jest natomiast 
czas na realizację tego zadania ponieważ rundna wiosenna rusza dopiero w marcu.

Radny Andrzej Mentel: Nie umiem udzielić odpowiedzi na pytanie w sprawie dowozu 
dzieci niepełnosprawnych.

Komisja Edukacji Kultury i Sportu wnioskuje o ujęcie jako priorytetowego zadania w roku 
2013 (w ramach konkursów) zajęć pozalekcyjnych prowadzenie zajęć sportowych ze 
szczególnym uwzględnieniem ćwiczeń  korygujących wady postawy w kl. IV- VI i 
gimnazjum.

Głosowanie

Głosów za 6
Głosów przeciw
Głosów wstrzymujący się 

Zamykam posiedzenie Komisji Edukacji Kultury i Sportu.

Protokołował Przewodniczący
Krystian Załęczny Komisji Edukacji Kultury i Sportu

 Andrzej Mentel


